

# RONewa

## ART PROJECTS

### **Anne-Marie Fischer - *Blueprints***

NOV 8, 2024 – JAN 18, 2025 | OPENING NOV 7, 2024

*(Deutsche Fassung unten)*

Rounding off its 2024 program, Ronewa Art Projects proudly presents *Blueprints*, a solo show of new works by Swiss abstract painter Anne-Marie Fischer. Opening on Thursday, November 7, the exhibition showcases Fischer's bold abstract paintings on canvas alongside more intimate paper collages, offering an insight into the creative process behind her striking geometric compositions.

Fischer's paper collaging technique creates the blueprints for her paintings. It is a tactile, intuitive process in which Fischer allows herself to play and experiment freely, capturing fleeting thoughts and moments of inspiration. With her hands, she searches for something unexpected to emerge, for "a response to the energy I put into the work. An intense moment realized visually."

This intensity is translated into her canvas paintings that contain a palpable tension. Fischer describes the dualities within her work as "fullness and emptiness, movement and response, heaviness and weightlessness, extensions and limitations." These shifting dynamics reach a balance in her compositions, first in the organically arranged paper shapes of her collages and then in her painted geometric forms that have been softened by textured brushwork.

The title *Blueprints* is also a nod to Fischer's former career as an architect. Parallels between architectural thinking and her approach to art making are present in her command of spatial tension and harmony. On the other hand, Fischer's intuitive process is a testament to her unlearning of mathematical and logical thinking and allowing herself to be led by instinct and chance.

Please celebrate the opening of *Blueprints* with us and artist Anne-Marie Fischer on Thursday, November 7, from 18:00 – 21:00 at Ronewa Art Projects in Berlin.

#### Artist Biography:

Anne-Marie Fischer (b. 1963 in Paris, France) is a Zurich-based Swiss artist. She works across various media, including painting, printmaking, collage, sculpture, and relief. Her projects also include murals and site-specific installations for both interior and exterior spaces. Before pursuing a full-time career as a visual artist, Fischer worked as an architect for 20 years. She has since exhibited in numerous solo and group exhibitions in Switzerland, and her work has been presented internationally in exhibitions, architectural projects, and art collections in France, Germany, Italy, Korea, and the USA.

# RONewa

## ART PROJECTS

### OPENING RECEPTION

Thursday, November 7, 2024  
18:00 – 21:00

### EXHIBITION DATES

November 8, 2024 – January 18, 2025

### OPENING HOURS

Wednesday to Saturday  
12:00 – 18:00

For further information or press requests, please don't hesitate to contact us.

### RONewa ART PROJECTS

Potsdamer Straße 91, 10785 Berlin  
+49 30 77378730  
contact@ronewa.com  
www.ronewa.com

---

### **Anne-Marie Fischer - Blueprints**

NOV 8. 2024 – JAN 18. 2025 | ERÖFFNUNG NOV 7. 2024

Zum Abschluss seines Programms 2024 präsentiert Ronewa Art Projects stolz *Blueprints*, eine Einzelausstellung mit neuen Werken der Schweizer abstrakten Malerin **Anne-Marie Fischer**.

Die Ausstellung wird am **Donnerstag**, den **7. November** eröffnet und zeigt Fischers kühne, abstrakte Gemälde auf Leinwand neben intimeren Papiercollagen, die einen Einblick in den kreativen Prozess hinter ihren außergewöhnlichen geometrischen Kompositionen bieten.

Anne-Marie Fischers Technik der Papiercollage schafft die Blaupausen für ihre Gemälde. Es ist ein taktiler, intuitiver Prozess, bei dem sie sich erlaubt, frei zu spielen und zu experimentieren und flüchtige Gedanken und Momente der Inspiration einzufangen. Mit ihren Händen sucht sie nach etwas Unerwartetem, das zum Vorschein kommt, nach „einer Reaktion auf die Energie, die ich in die Arbeit stecke. Ein intensiver Moment, der visuell umgesetzt wird.“

Diese Intensität wird in ihre Leinwandbilder übersetzt, die eine spürbare Spannung enthalten. Fischer beschreibt die Dualität in ihrer Arbeit als „Fülle und Leere, Bewegung und Reaktion, Schwere und Schwerelosigkeit, Ausdehnung und Begrenzung“. In ihren Kompositionen erreichen diese wechselnden

# RONewa

## ART PROJECTS

Dynamiken ein Gleichgewicht, zuerst in den organisch angeordneten Papierformen ihrer Collagen und dann in ihren gemalten geometrischen Formen, die durch eine strukturierte Pinselführung weicher werden.

Der Titel „Blueprints“ ist auch eine Anspielung auf Anne-Marie Fischers frühere Karriere als Architektin. Parallelen zwischen architektonischem Denken und ihrer Herangehensweise an die Kunstproduktion zeigen sich in ihrer Beherrschung von räumlicher Spannung und Harmonie. Andererseits ist Fischers intuitiver Prozess ein Beweis dafür, dass sie das mathematische und logische Denken verlernt hat und sich von Instinkt und Zufall leiten lässt.

Bitte feiern Sie mit uns und der Künstlerin Anne-Marie Fischer die Eröffnung von *Blueprints* am Donnerstag, den 7. November, von 18:00 bis 21:00 Uhr bei Ronewa Art Projects in Berlin.

### Künstlerbiografie:

Anne-Marie Fischer (geb. 1963 in Paris, Frankreich) ist eine in Zürich lebende Schweizer Künstlerin. Sie arbeitet mit verschiedenen Medien, darunter Malerei, Druckgrafik, Collage, Skulptur und Relief. Zu ihren Projekten gehören auch Wandmalereien und ortsspezifische Installationen für Innen- und Außenräume. Bevor sie eine Vollzeitkarriere als bildende Künstlerin verfolgte, arbeitete Fischer 20 Jahre lang als Architektin. Seitdem hat sie an zahlreichen Einzel- und Gruppenausstellungen in der Schweiz teilgenommen und ihre Werke wurden international in Ausstellungen, Architekturprojekten und Kunstsammlungen in Frankreich, Deutschland, Italien, Korea und den USA präsentiert.

### ERÖFFNUNG:

Donnerstag 7. November 2024  
18:00 - 21:00

### AUSSTELLUNGSDAUER:

8. November 2024 - 18. Januar 2025

### ÖFFNUNGSZEITEN:

Mittwoch bis Samstag  
12:00 - 18:00

Für weitere Informationen oder Presseanfragen kontaktieren Sie uns bitte.

### RONewa ART PROJECTS

Potsdamer Straße 91, 10785 Berlin  
+49 30 77378730  
contact@ronewa.com  
www.ronewa.com

**RONewa**  
www.ronewa.com

Potsdamer Straße 91  
10785 Berlin, Germany

contact@ronewa.com  
+49 30 77 37 87 30